



Letter to Parents No. 6 – 2023/24

Dear Parents/ Guardians,

**2023/24 November Notice (1)**

To have a better understanding of our school's measures and facilitate home-school co-operation, parents please read the following circulars in detail:

- a. "Mountain Conservation Journey" Community Service (S4 Only)

The reply slip should be duly completed through eClass on or before 21.11.2023 (Tuesday).



Yours faithfully,

IU Kok-Kin  
Principal

The notice will be uploaded to our school website for your reference.

14.11.2023

**a. “Mountain Conservation Journey” Community Service (S4 Only)**

In the New Senior Secondary Curriculum, “Community Service” is included as “Other Learning Experiences”. In order to enrich students’ other learning experiences and reach the goal of whole-person development, Service Learning Team provides students from form 4 to form 6 with broad and diversified learning activities. Our school also encourages students to participate in at least one community service from form 4 to form 6 to fulfill the basic requirements of “Other Learning Experiences”.

Our school will arrange “Mountain Conservation Journey” social service for S4 students. Details are as follows:

**Activity Content:** S4 students will first attend lectures and workshops at the school to learn about Hong Kong’s natural ecology and the threats it faces, and then implement services through “Leaving No Trace in the Mountains” to raise their awareness of natural ecology protection.

**Service Date:** 1.12.2023 (Friday)

**Service Time:** 1:30 - 4:30 p.m.

**Service Location:** Students will go to Tai Lam Nature Trail (Tai Tong), Ho Pui Reservoir Family Walk, Reservoir Islands Viewpoint, Wong Nai Tun Reservoir or Lam Tei Reservoir to practise “Leaving No Trace in the Mountains”.

**Dress code:** Students should wear proper activity uniform (House T-shirt and black or dark-blue pants or jeans), and may bring their own hats.

**Outcome of Activity:** On completion of the activity, students who have filled out the evaluation form and uploaded photos to the PowerLesson2 2023-2024 School Year “Service Learning Evidence” folder, students will receive eight volunteer service hours and a certificate of voluntary service.

**Remarks:**

1. Free transport will be provided, with a round trip from the school to the service locations.
2. Mountain cleaning equipment such as labour gloves, garbage pickers, garbage bags and hand sanitizers will be provided by the school.
3. Apart from school teachers, there will be two mountaineering instructors with valid first aid qualifications from Yuen Long Town Hall in each class to accompany and guide students.
4. If the activity is suspended due to adverse weather conditions, teachers will arrange for students to return home under safe conditions. The activity will be rescheduled.

Should you have any queries, please contact Service Learning Team teachers-in-charge Mr. CHEUNG Chi-wan or Ms. PANG Lai-mui, Eva at 2476 2357.



Letter to Parents No.6 – 2023/24

Reply Slip

To the Principal of Yuen Long Public Secondary School,

i) I, the parent of \_\_\_\_\_ ( Class: \_\_\_\_\_ )( Class No.: \_\_\_\_\_ ), acknowledge the receipt of the following circulars:

- a. “Mountain Conservation Journey” Community Service (S4 Only)

Signature of Parent/Guardian: \_\_\_\_\_

Name of Parent/Guardian: \_\_\_\_\_

\_\_\_\_\_.11.2023



家長通函第 6 號 – 2023/24

敬啟者：

**2023/24 學年十一月份學校安排須知 (一)**

為讓家長更了解學校各項措施及促進家校合作，請家長詳閱下列通告：

一、 「山野樹木」社會服務（中四適用）

請家長於 2023 年 11 月 21 日（星期二）或之前經 eClass 填妥「家長綜合回條」。

此致

各位家長／監護人



元朗公立中學校長  
余國健謹啟

上述通告將上載至本校網頁，歡迎家長瀏覽。

2023 年 11 月 14 日

## 一、「山野樹木」社會服務（中四適用）

根據新高中課程，「社會服務」為「其他學習經歷」其中一個範疇，本校社會服務小組將為中四至中六學生提供寬廣而多元的學習活動，豐富學生的其他學習經歷，以達至全人發展的目標。本校亦期望學生於中四至中六最少參與一項社會服務活動，以達到「其他學習經歷」的基本要求。

本校將為中四級學生安排「山野樹木」社會服務，詳情如下：

**活動內容：**中四級學生先在學校出席講座及工作坊，認識香港自然生態及所面對的威脅，繼而透過「山野無痕」來實踐服務，提高自然生態的保護意識。

**服務日期：**2023年12月1日（星期五）

**服務時間：**下午 1:30 至 4:30

**服務地點：**學生將分別前往大欖自然教育徑(大棠)、河背水塘家樂徑、千島湖清景台、黃泥墩水塘或藍地水塘實踐「山野無痕」。

**服 飾：**學生應穿著活動服（學生屬社T恤配黑或深藍色長褲），可自備帽子。

**活動成果：**學生完成活動，填寫評估表並上傳照片到 PowerLesson2 2023-2024 學年「社會服務學習記錄和證明」資料夾，將獲得 8 小時義工服務時數及義工服務證書。

**備 註：**

1. 學校將提供免費交通接送，往返學校至服務地點。
2. 「山野樹木」物資如勞工手套、垃圾夾、垃圾膠袋、消毒搓手液將由學校供應。
3. 活動當天除學校老師外，元朗大會堂將安排每班兩位具有效急救資格的山藝教練指導學生進行服務。
4. 假若當日天氣變壞，以致活動臨時取消，領隊教師將在安全情況下安排學生儘快回家。活動將會改期。

如有查詢，請致電 2476 2357 聯絡社會服務小組負責老師張子宏老師或彭麗梅老師。



家長通函第 6 號 – 2023/24

家長綜合回條

敬覆者：

甲部、本人為\_\_\_\_\_（\_\_\_\_\_班）（\_\_\_\_\_號）之家長，已知悉下列通告詳情：

- 一、 「山野樹木」社會服務（中四適用）

此覆

元朗公立中學校長

家長／監護人簽署：\_\_\_\_\_

家長／監護人姓名：\_\_\_\_\_

2023 年 11 月            日